Prime Minister Mark Carney, regarding Pierre Poilievre's promise to invoke the notwithstanding clause, said, "I think it's a very dangerous measure." For example, Trudeau passed a law allowing citizens to grow a small marijuana plant at home. The danger with Pierre Poilievre's promise to invoke the notwithstanding clause is that, in the case of growing a small marijuana plant, if he prohibits it again with a law that includes the notwithstanding clause, that law becomes a retroactive law that can punish people who had plants before the law was passed. In other words, if you plant a marijuana plant after the law is passed, you risk fines or even arrest for violating the law. However, with the notwithstanding clause, those in power use it to arrest you, even if you grow marijuana at home during the period authorized by the Trudeau government.

Le Premier ministre **Mark Carney**, concernant la promesse de **Pierre Poilievre** d'invoquer la clause dérogatoire, a déclaré : « Je pense que c'est une mesure très dangereuse.» Par exemple, **Trudeau** a adopté une loi autorisant les citoyens à cultiver un petit plant de marijuana à domicile. Or, le danger de la promesse de **Pierre Poilievre** d'invoquer la clause dérogatoire est que, dans le cas de la culture d'un petit plant de marijuana, s'il interdit à nouveau avec une loi incluant la clause dérogatoire, cette loi devient une loi retroactive qui peut punir les gens ayant des plants avant l'adoption de la loi. Autrement dit, si vous plantez un plant de marijuana après l'adoption de la loi, vous risquez des amendes, voire une arrestation pour infraction. Or, avec la clause dérogatoire, les personnes au pouvoir l'utilisent pour vous arrêter, même si vous cultivez de la marijuana à domicile pendant la période autorisée par le gouvernement **Trudeau**.